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Abstract (en)
According to this method, preformed turns (10) of the said wire are dropped into a forming pit (1) which has a substantially cylindrical wall with
a vertical axis, where they are superposed in order to form a bobbin (7). As the turns (10) fall, a radial force of attraction towards the wall of the
pit (1) is exerted on them, the direction of this force being stimulated by a movement of rotation about the axis of the pit. The attraction force is
preferably generated by a rotating magnetic field. To this end, the device comprises means for exerting, on the turns (10), the said force stimulated
by a rotational movement comprising inductors, such as electromagnets (5), uniformly distributed at the periphery of the pit and means for cyclically
supplying these electromagnets with direct current. <??>The invention applies to the forming of wire bobbins in magnetic metal, particularly steel.
<IMAGE>

Abstract (fr)
Selon ce procédé on fait chuter des spires préformées (10) dudit fil dans un puits de formation (1) ayant une paroi sensiblement cylindrique
d'axe vertical où elles se superposent pour former une bobine (7). Au cours de la chute des spires (10), on exerce sur celles-ci une force radiale
d'attraction vers la paroi du puits (1), la direction de cette force étant animée d'un mouvement de rotation autour de l'axe du puits. La force
d'attraction est préférentiellement générée par un champ magnétique tournant. A cette fin le dispositif comporte des moyens pour exercer sur les
spires (10) ladite force animée d'un mouvement de rotation comprenant des inducteurs tels que des électroaimants (5) régulièrement répartis à
la périphérie du puits et des moyens pour alimenter cycliquement ces électroaimants en courant continu. L'invention s'applique à la formation de
bobines de fils en métal magnétique notamment en acier. <IMAGE>
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